
MODALEN KOMMUNE 
 

 

 

 

Innkalling 

av 

Kommunestyret 
 

Møtedato: 22.03.2018 

Møtestad: Konferansesalen 

Møtetid: 09:00 - 12:00 

 

Ungdomsrådet vert med på møtet, og presenterer seg og sitt arbeid ved oppstart klokka 0900 

 

Assisterande rådmann Ove Sæbø vil  i møtet orientere om oppstart av temaplan for kultur, idrett, 

friluftsliv og folkehelse 

 

Klokka 1130 kjem Margrethe Kvamme og Maria Kolstad frå Modalstunet for å informere om 

velfersteknologiprosjektet i Modalen og pasientsikkerheitprogrammet 

 

Det vert orientert om følgjande samarbeidsprosjekt i kommunestyret: 

- Felles barnevernsvakt i Hordaland 

- Veterinærvakt avtale mellom Modalen, Vaksdal, Voss, Ulvik, Granvin og Eidfjord 

- Nordhordland brann og redning 

- Samarbeidsprosjekt mellom randkommunane rundt nye Alver kommune 

 

 

Eventuelle forfall må meldast via Møteportalen (politikarportalen).  Ordføraren må og få melding om 

forfall til møter. 

 

 

Varamedlemmer møter berre etter nærare avtale. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Sakliste 

Saknr Tittel 

 007/2018  Godkjenning av innkalling og saksliste 

 008/2018  Godkjenning av  møtebok 

 009/2018  Referatsaker 

 010/2018  Orienteringssaker 

 011/2018  Strategi og retningsliner for tilskot til nærings- og miljøtiltak i skobruket 2018-
2021 i Modalen kommune 

 012/2018  Søknad - kommunal delfinansiering av hurtigladepunkt i Modalen. 

 

 

14. mars 2018 

 

 

Tom Kristian Thorsen 

møteleiar 

 Jo Bjarte Tømmerbakke 

sekretær 

 

  



Sakspapir 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Anneli Vatle Lilletvedt  
 

18/88 

   

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

007/2018 
 

Kommunestyret PS 22.03.2018 

 

Godkjenning av innkalling og saksliste  

 

 

Forslag til vedtak: 

Innkalling og sakliste vert godkjent 
 

Saksopplysningar: 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

  



Sakspapir 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Anneli Vatle Lilletvedt  
 

18/88 

   

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

008/2018 
 

Kommunestyret PS 22.03.2018 

 

Godkjenning av  møtebok  

 

 

Forslag til vedtak: 

Møtebok vert godkjend slik ho ligg føre 
 

Saksopplysningar: 

 

 
 

 

 

 

 

Vedlegg: 

Protokoll - Kommunestyret - 15.02.2018 

 

 

  



Sakspapir 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Anneli Vatle Lilletvedt  
 

18/88 

   

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

009/2018 
 

Kommunestyret PS 22.03.2018 

 

Referatsaker  

 

Underliggjande saker: 

Saksnummer Tittel 

009/2018.1 Protokoll Regionråd 2-2018, fredag 16. februar 2018 

009/2018.2 Folketal og skatteinntekter 2017 - og utvikling - Nordhordland 

 

 

Forslag til vedtak: 

Referatsaker vert tekne til orientering. 
 

Saksopplysningar: 

 

 
 

 

 

 

 

Vedlegg: 

Protokoll Regionrådet 2-2018, 16. februar 

Nordhordland - folketal og demografi 01.01.2018 

Skatteinntekter 2017 

 

 

  



Sakspapir 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Anneli Vatle Lilletvedt  
 

18/88 

   

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

010/2018 
 

Kommunestyret PS 22.03.2018 

 

Orienteringssaker  

 

 

Forslag til vedtak: 

Sakene vert tekne til orientering 
 

Saksopplysningar: 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

  



Sakspapir 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Marius Flemmen Knudsen FA - K21 
 

18/37 

   

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

 
 

Formannskapet PS  

011/2018 
 

Kommunestyret PS 22.03.2018 

 

Strategi og retningsliner for tilskot til nærings- og miljøtiltak i skobruket 2018-2021 i 

Modalen kommune  

 

 

Forslag til vedtak: 

Kommunestyret syner til administrasjonen si saksutgreiing og vurdering, og vedtar strategi og 
retningsliner 2018-2021 nærings- og miljøtak i skogbruket (NMSK) for Modalen kommune. 
 

Vedtaket har heimel i forskrift om tilskot til nærings- og miljøtiltak i skogbruket § 3. 

 

Saksopplysningar: 

 

Bakgrunn 
Det må vedtakast ny strategi og retningsliner for tilskot til nærings- og miljøtiltak i skogbruket 
(NMSK) for Modalen kommune for kommande år. NMSK-midlane er statlege midlar som er styrt 
gjennom eigen forskrift; forskrift om tilskot til nærings- og miljøtiltak i skogbruket (NMSK forskrifta). 
Føremålet med å ordninga er at det ut i frå regionale og lokale prioriteringar vert stimulert til auka 
verdiskapingi skogbruket, samstundes som miljøverdiar knytt til biologisk mangfald, landskap, 
friluftsliv og kulturminne vert tatt vare på og utvikla vidare jf. § 1 formålet i NMSK forskrifta. 

NMSK-midlane dekkjer fleire tiltak som det kan gis tilskot til. Dette er i hovudsak knytt opp til 
skogkultur, vegbygging, drift med taubane, drift med hest og miljøtiltak. Gjennom forskrifta vert det 
styrt kva tiltak kommunen løyver tilskot til, medan nokre tilskot er fylkesmannen ansvarleg for. 
Kommunen skal ofte kome med tilråding i dei sakene fylkesmannen løyver tilskot. 

Det skal utarbeidast overordna retningsliner for prioritering av søknader, og Modalen kommune får 
ikkje tildelt midlar før strategi og retningsliner for NMSK-tilskotet er vedtatt i kommunen. 

 
Vurdering 



Kommunen har ansvaret for å fastsetja tilskotssats, prioritera søknader og gjera vedtak på søknadar 
om tilskot til skogkultur og til miljøtiltak. Fylkesmannen har det same ansvaret for saker som gjeld 
tilskot til bygging av veg, drift med taubane eller hest. I desse sakene skal kommunen kome med 
tilråding om tilskotet før fylkesmannen gjer vedtak. Fylkesmannen har eigne reglar og retningsliner 
for tildeling av deira tilskot. 

NMSK-midlane er i hovudsak delt i to, der den største delen av midlane er knytt til vegbygging, 
medan den minste delen skal dekkje skogkultur og miljøtiltak. Fylkesmannen i Hordaland fekk i 2018 
2 millionar som skal brukast på skogkultur og på miljøtiltak. Denne summen skal dekke heile 
Hordaland fylke. Fylkesmannen fordeler midlane til dei ulike kommunane, og dersom det er trong for 
meir midlar enn kommunen har fått tildelt, er det viktig å prioritere godt. Søknad etter tilskot er 
varierande, det er avhengig av aktiviteten i skogsdrifta og kva tiltak som vert gjort. Tilskotet skal 
fungera som eit insentiv for skogkultur og miljøtiltak og kjem i tillegg til skogfondsordninga. I 
hovudsak ønskjer Fylkesmannen i Hordaland at ein først og fremst skal nytta seg av skogfond til 
planting etter hogst. Dette for at ein kan nytta NMSK-midlane til andre og meir kostnadskrevjande 
tiltak. Fylkesmannen i Hordaland har tidligare utarbeidd eigne rettleiande satsar til dei tiltaka 
kommunen administrerer, dette for å unngå store skilnader i mellom kommunane i fylket. 

Framlegg til kommunale retningsliner for perioden 2018-2021 har lagt opp til at tilskot til planting 
etter hogst vert 30 %, medan treslagsskifte og suppleringsplanting er på 65 % tilskot. Det er føreslått 
å ha ein tilskotssats på 65 % til lauvrydding og avstandsregulering (ungskogpleie). Grunnlaget for 
dette er at ein ynskjer å få opp bruken av skogfond til planting etter hogst. Samstundes som ein vil ha 
høgare satsar til suppleringsplanting og treslagsskifte, som kan vere spesielt kostnadskrevjande for 
skogeigar. Vidare må kommunen kunne prioritera ved stor søknadsmengd da det er avgrensa med 
midlar. Difor er det viktig å kunne prioritera tilskot til kostnadskrevjande tiltak som eit insentiv. Det 
er i seinare år avverka og planta meir areal i kommunen, desse areala vil på sikt trengje 
avstandsregulering. Administrasjonen meiner at det vil vere viktig å prioritera avstandsregulering 
høgare enn planting, for å skape god kvalitet på tømmer som skal avverkast på sikt. Dette er også eit 
viktig tiltak for å skapa meir stabile og stormsterke bestand som vil ha ein høgare toleranse mot 
vindskader. Klimaprognoser for tida framover peiker i retning av meir nedbør og auke i vind, samtidig 
som det vil kunne verte storm oftare enn før. Det er etter større uvær ofte store vindskader i 
regionen, som kan sjåast i samanheng med lite eller manglande skogskjøtsel og avstandsregulering. 
Administrasjonen meiner at dette er eit tema som det er viktig å fokusere på i tida framover. 

Fylkesmannen i Hordaland har tidligare utarbeidd rettleiande satsar for tilskot, dette for å unngå at 
det er stor variasjon mellom kommunane. Administrasjonen har ikkje endra andre satsar, og dei er 
ikkje høgare enn Fylkesmannen sine tilrådingar. Modalen kommune vil med desse satsane liggje på 
same nivå som andre kommunar i regionen, til dømes Lindås-, Meland- og Radøy kommune. 

Det er viktig at skogbruket og skogseigarane har gode og stabile rammer å halda seg til og at ein 
unngår store endringar i retningslinene samstundes som ein legg opp til eit aktivt skogbruk for 
framtida.  

Administrasjonen har sendt framlegg til strategi og retningsliner 2018 – 2021 nærings- og miljøtiltak i 
skogbruket til Modalen bondelag for innspel. Dei har ikkje kome med forslag til endringar. 

 

 

 



Konklusjon 
Administrasjonen meiner at det er viktig å sikra skogbruket gode og stabile vilkår, samstundes som 
ein legg til rette for et framtidig skogbruk. Det vil vere viktig å sikre tømmer av god kvalitet og stabile 
bestand som er betre rusta i framtidas klima.  

 
 

 

 

 

 

 

Vedlegg: 

Strategi og retningsliner 2018-2021 NMSK Modalen kommune 

 

 

  



Sakspapir 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Ove Sæbø FA - Q52 
 

15/252 

   

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

012/2018 
 

Kommunestyret PS 22.03.2018 

 

Søknad - kommunal delfinansiering av hurtigladepunkt i Modalen.  

 

 

Forslag til vedtak: 

Modalen kommune løyver kr. 240 000,- i tilskot frå næringsfondet til delfinansiering av 
hutigladepunkt for el-bil på Mo. Delfinansieringa skjer i samarbeid med Fortum (medeigar og driftar). 
Resterande finansiering er planlagt med kr. 160 000,- frå Enova og ca. kr. 620 000,- frå Fortum. 

 

Saksopplysningar: 

 

Hordaland fylkeskommune lyste på grunnlag av etterspurnad frå Modalen kommune hausten 2016 
ut tilkotsmidlar til aktørar som ynskte å etablere og drifte hurtigladepunkt for el-bil i Modalen. 
Fortum var einaste søkjar til desse midlane.  

Fortum ynskjer å gjennomføre etableringa dersom Modalen kommune finansierer kr. 400 000,- av 
kostnaden. Det kan skje ved kombinasjon av tilskot frå næringsfondet og midlar frå Enova si 
hurtigladepunkt-tilskotsordning. 

Ingen andre aktørar har synt interesse for etablering, og Fortum viser til at dei treng min. kr. 
400 000,- frå Modalen kommune for å finne lønsemd og gå vidare med sine planar. Dersom dette 
vert vegen vidare vil Modalen kommune bli medeigar i min. 3 år, samt at verdiane vert balanseført 
forholdsmessig m.o.t. investering gjort av Modalen og Fortum. 

Fortum vil overta hurtigladepunktet etter tidlegast 3 år (Enova-krav). Plassering, omstende rundt 
plassering m.m. er langt på veg handsama og avklara i samarbeid med teknisk etat i Modalen 
kommune. Det er gjennomført synfaring og det ligg føre tilbod på anleggsarbeid. Kapasitet på 
nett/trafo er avklara med Modalen kraftlag. 

Slik rådmannen vurderer vil Enova leggje til grunn at søknaden frå Modalen kommune til Enova vil 
gjelde dei kostnadar kommunen har – kr. 400 000,-, og at enovatilskot vert løyvd med inntil 40 % av 
dette. Det inneber at enovatilskot vert på kr. 160 000,-. 



 
Bakgrunn 
Modalen kommune ligg i eit område mellom E30 og E16 kor det ikkje er ladepunkt for el-bil. Næraste 
punkt er i Romarheimskrysset. Rådmannen ynskjer å bidra til at det er råd å komme til Mo og få 
tilført straum på el-bilar. Det vil kunne auke ferdsel inn til Mo. Det vil også kunne bidra til at fleire 
veljer Mo som stoppestad for å lade, eller berre fordi det er lademoglegheit her. Det same vil gjelde 
folk som har jobbærend til Mo – dei skal kunne vere sikre på å kunne lade. 

Ladepunkt er eit av fleire tiltak som sikrar vidareutvikling av Mo/Modalen. Kommunen er i tillegg ein 
kraftkommune, og el-ladepunkt vil vere eit omdømetema. 

I Strategisk næringsplan er etablering av el-ladepunkt eit av tiltaka som er planlagt for 
sentrumsutvikling under fokusområdet reiseliv.  

I næringsfondsvedtektene er det vist til at fondet kan nyttast til kommunale fellestiltak som tryggjer 
og auker busetnaden i Modalen kommune. Rådmannen si vurdering er at dette ligg innanfor 
lokalsamfunnsutvikling kor Modalen treng å styrkje seg i tråd med samfunnet rundt. Å setje Mo i 
stand til å levere energipåfylling til besøkande vil kunne ha positiv innverknad både no og på sikt. Ein 
kan delvis sidestille tiltaket med verdien av å ha bensin-/dieselstasjon. Verdt å merkje at hurtiglading 
ikkje først og fremst vil vere eit tilbod til innbyggjarane våre då dei har tilgang på straum heime.  

 
Vurdering 
Hurtigladepunkt på Mo kan syne seg å vere lite lønsam for den som skal drifte. Fortum har vist til at 
deira interesse er knytt til å etablere eit nettverk av ladepunkt oppover langs nordvestlandet.  
Dersom Modalen kommune ikkje får etablert slikt ladepunkt i samarbeid med Fortum, er det uvisse 
knytt til om det i det heile tatt let seg økonomisk gjennomføre. 

Det er ei nasjonal satsing at alt nybilsal skal vere basert på fornybar energi (el, hydrogen eller 
liknande) f.o.m. 2025. Endringa i den norske bilparken skjer fort, og el-bildelen aukar. Modalen 
kommune skal også vere ein del av denne utviklinga både med omsyn til kva ein kan få av tenester 
som innbyggjar og besøkande. At Modalen kommune kan tilby hurtiglading av elbil vil vere eit steg 
kor ein held følgje med denne utviklinga.  

 
Konklusjon 
Rådmannen vurderer slik at kostnaden og verdien av slik delfinansiering og samarbeid er til stades i 
slik grad at det verd rådd til å løyve tilskot for å gjennomføre utbygging saman med Fortum. 

 

 

 

 

 

 

 

 


